
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 685 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 23. august 2024. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Thiesen (DF). 

 

Spørgsmål nr. 685:  
”Mener ministeren, at der er behov for at se på sygesikringsgruppe 1 og 2, idet antal 
behandlinger i gruppe 2 er faldet med cirka 80 pct. de seneste 20 år?” 

 

Svar: 

Enhver, der har ret til sundhedslovens ydelser, kan som udgangspunkt frit vælge, om 

de vil være i sikringsgruppe 1 eller 2, og jeg har det ikke som målsætning, at der skal 

være en bestemt andel sikrede tilknyttet hver af de to sikringsgrupper.  

 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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